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Referat for møde i  

Sekretariatet for  

Byforum Vordingborg   De Røde Løbere   
   Ropb 26.9.18 

13. 09. 2018 kl. 18.00 – 20.00 
Emner til drøftelse 

 Det overordnede tema for Byforummøde den 15. 
november. 
Beslutning: Vi elsker Vordingborg, skal stå på 
invitationen 

 Forslag: Hvordan bliver byen et bedre sted at bo? -For 
de unge –For de ældre. 
Beslutning: Emnet blev ikke drøftet 

 Sted – hvor skal mødet afholdes? 

 Forslag: Seminariet med intro om: Hvad er jeres rolle i 
byen?  
Godkendt 

 Indhold – oplægsholdere  
Beslutning: 
-Musikalsk indslag fra byen/Musikskolen  
-Formand for Byforum 
-Udvalgsformand Michael Larsen – Det ny budget, 
tankerne bag 
-Planafdelingen om Stationsområdet/Campuscafé 
-Jesper Kjærulf?, Det ny Vandhus/DGI-hus 
Emner til anden del sammen med indkomne punkter fra 
byen – 5 min. Speedoplæg og efterfølgende temaborde. 
Oplæggene styres med hård hånd, da tiden ved 
temabordene blev for kort ved sidste Byforumsmøde. 
Fastlagte emner fra Sekretariatet: 
-Stationsområdet/udearealer/Campuscafé  
-DGI-huset/Vandhuset 
-Flagjubilæet 800 år – holdes i Vordingborg  
Allan kontakter kommunaldirektøren for afklaring af 
flagjubilæets forankring i Byforum/Vordingborg by 

 Som fast punkt forslås:  
 Formanden - Rammer og formål Byforum, 
 Sekretariatets sammensætning, opfølgning på 
 sidste møde 
 Vordingborg Kommune - Hvad sker der i byen? 
 Igangværende projekter i Vordingborg  
 Godkendt 

Deltagere: 

For Byens Parter: 
Formand Byforum Vordingborg 
Allan Andersen, Filialdirektør Møns Bank 
Vordingborg 
Formand Bycentrum Vordingborg,  
Mogens Larsen, Bog & Idé, afbud 
Kultur: Cantabile 2, Kunstnerisk leder og 
instruktør Nullo Facchini 
Uddannelserne, Rektor ZBC Vordingborg, 
Ann Descroix 
Formanden for Vordingborg Lokalråd 
Jens Beck-Lauritzen 
Vordingborg Erhverv 
Citymanager, Vordingborg Erhverv, Thomas 
E. R. Jakobsen, afbud 

 
Vordingborg Kommune 
Formand Udvalget for Plan og Teknik, 
Michael Larsen 
Formand Udvalget for Kultur, Idræt og Fritid, 
Thorbjørn Kolbo 
Direktør for Udvikling, Miljø og Teknik,  
Jan Michelsen, afbud 
Chef for Plan og By,  
Anja Valhøj 
 
Projektleder, arkitekt i Plan og By, Rosa 
Philippine Schollain 
Arkitekt i Plan og By, Charlotte Tølbøl 
Henckel 
Landskabsarkitekt Trafik, Park og Havne, 
Nicholas Durin, afbud 
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Overordnet til drøftelse:  
Den politiske forankring af Byforum – mandatet 
Beslutning: 
Sekretariatet ønsker en klarere politisk forankring og kommunikation af arbejdet i og med Byforum. 

- Allan vil gerne holde et oplæg for Kommunalbestyrelsen.  
- Michael Larsen vender tilbage med muligheder for hvornår dette kan gennemføres. 

  
Hvordan får vi flere unge til at komme og især blive til møderne? 
Beslutning: 
Der skal informeres og inviteres til Byforummøder igennem Uddannelserne –  

- Kontakt skoleledelser 
- Inviter elevrådene 
- Campuscafé som emne – kom til Byforummødet der omhandler programmering/design af 

udearealerne i stationsområdet 
 

Emner der blev vendt og drøftet ud over dagsordenen for mødet: 
 

Sekretariatets og Byforums rolle i byen 
Byforums Sekretariat har en formidlerrolle - sekretariatet er en aktiv tænketank, der vender byens udvikling og 
arbejder med hvordan vi får byen endnu mere levende. Sekretariatet bestemmer indhold for de to årlige møder 
i Byforum. 
Sekretariatets arbejde taler ind i emnet nærdemokrati og borgerinvolvering og vil samarbejde med det ny §17 
stk4 udvalg for nærdemokrati og borgerinddragelse.  
Sekretariatet ønsker at øge mødekadencen fra to til fire årlige møder, så der er bedre mulighed for at drøfte 
sekretariatets og Byforums indhold, rolle og byens udvikling. 
Beslutning 
På næste sekretariatsmøde arbejdes med visionen for Byforum, redefinition af sekretaritafunktionen som 
værende en tænketank og emnet ”hvad nu hvis” som overskrift for et arbejde om visioner for byen. 
 


